
PROTOKÓŁ NR II/2024 
z drugiej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 22 maja 2024 r. 
 

W dniu 22 maja 2024 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. Ogrodowej 
Nr 37 odbyła się druga sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 22 maja 2024 r.  
o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:47 tego samego dnia. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył drugą sesję Rady Gminy 
Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów, pracowników urzędu 
oraz mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Obecni: 

1. Danuta Janek 
2. Krystyna Kołłątaj 
3. Izabela Kuchta 
4. Maria Łysiak 
5. Tomasz Marczewski 
6. Daniel Mazurkiewicz 
7. Wioletta Mazuro 
8. Adrian Miarka 
9. Barbara Rogozińska-Klocek 
10. Adam Szreder 
11. Zofia Śmiejan 
12. Rafał Trafała 
13. Błażej Woźniak 
14. Żaneta Ziemiańska 

Nieobecna: Jadwiga Olejarz 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski stwierdził niezbędne quorum do 
prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 
Ad 2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował, że porządek obrad został 
przedstawiony radnym. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych wnosi 
uwagi do porządku obrad. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag.     
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 7 maja 2024 r. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  



5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

6. Wolne wnioski i informacje.  
7. Interpelacje i zapytania radnych.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2024 rok.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

na terenie gminy Świdnica, stanowiących pomoc de minimis.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Stowarzyszeniu „Lubuskie 

Trójmiasto”.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świdnica. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach 

Gminy Świdnica. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 
15. Zamknięcie obrad. 
 
Ad 3. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 7 maja 2024 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zapytał, czy są uwagi do 
protokołu z I sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 7 maj 2024 r.  W związku z tym, że nie 
zgłoszono uwag, protokół został przyjęty przez aklamację. 
 
 
Ad 4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol przedstawiła sprawozdanie z okresu od 
ostatniej sesji: 
- 13 maja spotkałam się z prezesem Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej panem Andrzejem 
Szablewskim w sprawie opracowywanego projektu technicznego na budowę mieszkań 
komunalnych, na które prawdopodobnie w tym roku będziemy starali się pozyskać środki  
z dofinansowania z Banku Gospodarstwa Krajowego. Czy będą środki na ten cel w budżecie 
państwa zabezpieczone? Na to będziemy oczekiwać, bo mamy już pozytywne wnioski na 
mieszkania komunalne, na ich remont, z Banku Gospodarstwa Krajowego. Natomiast pula 
środków jest wyczerpana, więc czekamy w kolejce na to, będę informowała na bieżąco  
o przebiegu tych naborów.  
- 14 maja odbyło się posiedzenie Zarządu Związku Powiatowo-Gminnego z udziałem 
przedstawicieli wszystkich gmin, a także nowych reprezentantów gmin, między innymi nowym 
starostą oraz członkiem zarządu, a także nową panią Burmistrz Gminy Czerwieńsk. 
- 15 maja uczestniczyłam w sesji Gminnej Rady Seniorów, która odbyła się w Słonem. Dziękuję 
pani sołtys i członkom rady sołeckiej za miłe przyjęcie. 

- 16 maja uczestniczyłam w jednodniowym Konwencie Gmin Województwa Lubuskiego, gdzie 
wybrano nowego prezesa, nowy zarząd oraz komisję rewizyjną na nową kadencję. 

- 17 maja odbyłam spotkanie wraz z panią dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury. Spotkanie 
odbyło się w Starostwie Powiatowym. Spotkałyśmy się z panią Agnieszką Szeląg - nową 
Starościną Powiatu Zielonogórskiego. Spotkanie dotyczyło dożynek powiatowo-gminnych, 
które odbędą się w tym roku 31 sierpnia w miejscowości Koźla.  

- 20 maja odbyło się spotkanie z nowym starostą panem Tadeuszem Pająkiem. Było to spotkanie 
z włodarzami z powiatu zielonogórskiego. 



- 22 maja, jeszcze przed sesją, odbyło spotkanie z komendantem Komisariatu Policji II  
w Zielonej Górze oraz jego zastępcą w sprawie współpracy, ale też i działań prewencyjnych na 
terenie gminy Świdnica. 

 
Ad 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym podejmował 
działania związane z bieżącym działaniem biura rady gminy.  
 
 
Ad 6. Wolne wnioski i informacje.  
 
Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów pani Bogumiła Hajdasz - Chciałam podziękować 
pani Wadzie Ławniczak i pani Teresie Przykuta za przygotowanie sali na spotkanie rady 
seniorów. Pierwszy raz było tak dużo pytań do pani wójt, które były od razu na miejscu 
wyjaśniane, z czego się bardzo cieszę, bo te spotkania wnoszą bardzo dużo dobrego, zwłaszcza 
jeżeli te sprawy dotyczą seniorów. 
 
Radna Wioletta Mazuro - Na jakim etapie jesteśmy z naszym blaszakiem w parku? Czy są już 
jakieś decyzje, kiedy to się zadzieje?  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Nie odpowiem w tym momencie, bo nie 
wiem na jakim jesteśmy etapie, ale myślę, że tu warto skontaktować się z pracownikiem, który 
merytorycznie za to odpowiada, a na pewno takiej informacje udzieli. Byliśmy po konsultacji 
z konserwatorem, który wyraził zgodę na jeden blaszak po to, żeby można było przechowywać 
sprzęt. Natomiast co do lokalizacji i dokumentacji to bym prosiła o szczegóły zapytać nawet  
w rozmowie telefonicznej. 
 
Radna Wioletta Mazuro - Drugie pytanie od mieszkańca dotyczy tłucznia. Dostaliśmy 2 
wywrotki na naszą wieś, ale cały czas mieszkaniec podtrzymuje, że miał obiecane na drogę 
obok posesji. Czy jest jeszcze szansa na przywiezienie tego tłucznia, chociaż z jednej wywrotki, 
na tą pierwszą drogę boczną? 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Musimy się zorientować, jak to 
wygląda w procesie zamówienia tego tłucznia i czy jeszcze na ten cel te środki posiadamy  
w budżecie. Również zachęcam do bezpośredniego kontaktu z pracownikiem, bo wiem, że 
było już to dostarczane do miejscowości. Nie wiem, na jakim etapie jest wykorzystanie 
środków i czy jeszcze takowe będą. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek - Chciałam zapytać panią kierownik ZUK-u odnośnie tych 
częstych przerw w dostawie wody w związku z awariami czy planowanymi jakimiś 
działaniami na ul. Mieszka I. 
 
Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Świdnicy Magdalena Widańska - Trwają prace 
modernizacyjne w ul. Mieszka I. Większość tych prac zostało wykonanych, tak naprawdę 



zostały nam 3 przyłącza jeszcze do przełączenia. Planujemy z początkiem miesiąca czerwca 
zakończyć wszystkie prace. Także te największe, najtrudniejsze zostały przez nas już 
wykonane. W tym tygodniu zamontowaliśmy jedną z takich kluczowych zasuw w ul. Mieszka 
I i ta zasuwa umożliwi odcięcie wody tylko dla mieszkańców Mieszka I, a nie dla połowy 
miejscowości Świdnica, tak jak to było dotychczas. Także myślę, że 2-3 tygodnie i wszystkie 
prace powinny być wykonane. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek - Czyli muszą się mieszkańcy uzbroić w cierpliwość, bo każde 
takie podłączenie wody wiąże się z zabrudzeniem i z wymianą filtra, prawda? 
 
Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Świdnicy Magdalena Widańska - Za każdym 
razem, jeżeli jest wstrzymana dostawa wody, to niestety musimy się z tym liczyć, że woda 
będzie brudna. Aczkolwiek wykonujemy po każdym wstrzymaniu wody płukanie, ale tam gdzie 
są końcowe odcinki sieci, niestety ta woda może być zabrudzona. 
 
Radna Krystyna Kołłątaj - Na jakim etapie jest inwestycja kościoła w Drzonowie? Drugie 
pytanie związane jest z inwestycją remontu drogi gminnej, gdzie wysypany jest destrukt. 
Mieszkańcy nie są zadowoleni z jakości tego materiału. Inwestycja została wstrzymana. 
Prosiłabym żeby pani wójt wyjaśniła co w tej sprawie. Ewentualnie jeszcze jest tam jeden temat 
- ustalenie granic, czy też jak ta droga przebiega. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jeśli chodzi o inwestycje związaną  
z ogłoszeniem przetargu na remont kościoła, to przypomnę, że to są środki, które uzyskaliśmy 
na wniosek parafii. To jest kwota 1 400 000 zł. Trwa to dosyć długo, proces też jest 
skomplikowany, te środki które są przyznawane z tych programów rządowych, mają swoje 
regulaminy i obwarowania. Jesteśmy w trakcie przygotowywania dokumentacji do ogłoszenia 
przetargu. Niemniej jednak takim terminem granicznym dla nas, kiedy musimy wszcząć 
postępowanie, to jest 25 lipca i do tego czasu powinien zostać ogłoszony przetarg i realizacja 
będzie tego zadania prowadzona. Więc pragnę uspokoić mieszkańców, na pewno to zadanie 
zrealizujemy. Jeśli chodzi o drogę i jej utwardzenie, to wiem, że były takie sygnały i pracownik 
odpowiedzialny za realizację tego zadania był w terenie. Jeżeli są tam elementy, które nie 
powinny się tam znaleźć, na pewno wykonawca zostanie zobowiązany do oczyszczenia. 
Natomiast na ten materiał, który jest, to będzie docelowo jeszcze dwucentymetrowa warstwa. 
Więc jakby to jest taki element podbudowy trochę. Jeżeli są jakieś tutaj rozbieżności, to na 
pewno to przypilnujemy. Natomiast jeśli chodzi o przebieg tej drogi, to prosiłabym, bo są chyba 
tam miejsca po prostu tylko sporne w zakresie nieruchomości niektórych, tak? Czyli może nie 
całości drogi. To bardzo bym prosiła o takie pismo mieszkańców z prośbą o wznowienie takich 
granic geodezyjnych ze wskazaniem tych miejsc, które oni widzieliby, że może gdzieś tam jest 
ta rozbieżność, a u nas na mapie na dzień dzisiejszy ona nie wychodzi i będziemy zlecać 
wówczas wznowienie granic geodezyjnych. 
 
Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - W budżecie miałam ujęte 10 000 zł na drogę, dawną 
drogę powiatową. Z panią Wojciuściszyn byłyśmy u pani Wójt w tej sprawie i chciałam zapytać, 
kiedy ta inwestycja się rozpocznie.  
 



Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jesteśmy na pierwszym etapie realizacji 
tych dróg, po wyłonieniu wykonawcy. Z protokołu i z tych uzgodnień, które mieliśmy na 
zebraniu funduszu sołeckiego, to jest jakby kolejny etap, gdzie będzie to wykonywane  
w czasie realizacji umowy. 
 
Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Ale rozumiem, że pieniądze z funduszu nie przepadną. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol – Nie przepadną. To co Państwo wpisali, 
to na pewno tylko i wyłącznie na ten cel. 
 
Radny Adam Szreder - Wspomniała Pani, przedstawiając swój kalendarz, o spotkaniu  
w sprawie tych samorządowych inicjatyw mieszkaniowych. Chciałbym się zapytać, czy już jest 
ostatecznie ustalona lokalizacja budowy tych nowych mieszkań. Ostatnio jak żeśmy 
rozmawiali, to jeszcze nie było do końca wiadomo. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tak jak Państwa informowałam, może 
co do metra nie jest, natomiast mówimy o naszej działce gminnej, która jest, mówiąc 
kolokwialnie, przy blokach. Czyli w tym miejscu te zabudowania, jeżeli otrzymamy te środki 
zewnętrzne, powstaną. Jeżeli będzie gotowy projekt, na pewno też to Państwu przedstawię  
i pokażę. Natomiast tak jak mówię, nie był geodeta na dzisiaj w terenie. On był tylko obmierzyć 
całą działkę i jej parametry, żeby móc posadowić tam budynek, natomiast na pewno będzie to 
na działce gminnej. 
 
Radny Adam Szreder - Dobrze, czyli rozumiem, że takie spotkanie się odbędzie, bo to było 
właściwie moje drugie pytanie, bo chodziło mi o ten plac zabaw. Czy on będzie w tym miejscu, 
co jest, czy trzeba będzie go gdzieś przenieść? Czy to będzie tylko w tym miejscu, gdzie jest 
teraz tak zwane boisko. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Nie mieliśmy zamiaru przenosić placu 
zabaw. Jest ta infrastruktura gotowa do korzystania przez dzieci, więc to byłyby dodatkowe 
koszty zupełnie niepotrzebne. 
 
Radna Wioleta Mazuro - Ja chciałabym jeszcze poruszyć taki temat. Chodzi mi o kwestię 
koszenia poboczy dróg powiatowych. Co roku jesteśmy pomijani albo jesteśmy gdzieś na 
końcu, tak jak to zawsze wygląda. Trawy są wysokie, ludzie się skarżą, że nic nie widać na 
zakrętach. Ja dzisiaj też rozmawiałam z panią Hankę. Tam jest ciągle problem z pracownikami, 
ale pani wójt coś tutaj podpowiedziała, że może pójść w kierunku, żeby do starostwa wystąpić, 
żeby na przykład to robiły firmy zewnętrzne, nasi mieszkańcy którzy mają takie usługi. Czy 
coś możemy my też pomóc w tym temacie?  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Był to właśnie jeden z elementów 
spotkania ze starostą, gdzie zgłaszaliśmy te problemy, bo co roku jest tak, że to koszenie  
w powiecie zaczyna się od tych samych miejscowości i poprosiliśmy o to z włodarzami innych 
gmin, że u nas to koszenie odbywa się około lipca i żeby zacząć każdego roku od innej 
miejscowości, czy od innej gminy, która mieści się w powiecie, a nie zawsze zaczynać tam, 
gdzie komuś to pasuje, żebyśmy też wszyscy byli sprawiedliwie traktowani. Taki postulat został 
przyjęty. Harmonogramu nie znam na dzisiaj co do koszenia. Natomiast kwestia, którą też 



poruszyliśmy to właśnie z kadrą i pracownikami, bo ci pracownicy Zarządu Dróg Powiatowych 
dojeżdżają z Górzykowa, a więc ta trasa, którą muszą pokonać w jedną i w drugą stronę, to tak 
naprawdę mając sprzęt na przyczepach, to jest około 2 godzin. To 3 godziny koszą na naszym 
terenie i wracają z powrotem i nie jest to skończone w żaden sposób. Więc też zasugerowaliśmy 
właśnie takie rozwiązanie, że są u nas lokalni rolnicy, lokalni przedsiębiorcy, którzy posiadają 
taki sprzęt i że może warto by było rozpytać. Mówiliśmy, że nawet możemy podać namiary do 
takich osób, z którymi współpracujemy na co dzień, żeby móc tą sprawę inaczej troszkę 
potraktować i załatwić, żeby to sprawniej przeprowadzić. Mam nadzieję, że spotka się to z 
pozytywnym odzewem. Natomiast co do efektów myślę, że chyba jeszcze trzeba na to 
poczekać, tym bardziej, że w tym roku pewnie będą to robili jeszcze pracownicy Zarządu Dróg 
Powiatowych, ale jest to postulat na przyszłość, więc mam nadzieję na pozytywne rozwiązanie 
w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski - Przypominam Wysokiej Radzie  
o potrzebie złożenia oświadczeń majątkowych radnych tej kadencji. Zawsze dokonujemy tego 
na początku kadencji, na końcu kadencji i w każdym roku, kiedy składamy zeznania 
podatkowe.  
Do Biura Rady wpłynęło pismo od Polskiej Izby Gospodarczej Przemysłu Drzewnego. To 
pismo wpłynęło w marcu, niestety w marcu na tej ostatniej sesji nie daliśmy rady tego pisma 
przytoczyć. Pismo dotyczy przede wszystkim działań podejmowanych przez rząd,  
a mianowicie, że w umowie koalicyjnej partii politycznych tworzących obecnie rząd znalazły 
się zapisy mówiące, że 20% najcenniejszych obszarów leśnych zostanie wyłączonych  
z wycinki, zaś eksport nieprzetworzonego drewna będzie ograniczony, a drewno służyć będzie 
przede wszystkim polskim przedsiębiorcom. W tym piśmie Polska Izba Gospodarcza 
Przemysłu Drzewnego przedstawia swoje stanowisko. Ukazuje ich zdaniem zagrożenia płynące 
z pomysłu rządowego. Ogólnie wskazują, że ograniczenie tej działalności przez Lasy 
Państwowe może być bardziej szkodliwe, jak z zyskiem.  

Ad 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym do biura rady nie wpłynęła żadna interpelacja.   
Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelacje bądź zapytanie. Nikt z radnych nie 
złożył interpelacji ani zapytań.  
 

 

 
 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2024 rok.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna przy 11 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 



Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2024 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Barbara Rogozińska-Klocek, Zofia Śmiejan, 
Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI (1) 
Jadwiga Olejarz 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR II/6/2024 została przyjęta przez 
Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 
przedsiębiorców na terenie gminy Świdnica, stanowiących pomoc de minimis. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna przy 13 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na 
terenie gminy Świdnica, stanowiących pomoc de minimis.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Barbara Rogozińska-Klocek, Adam Szreder, 



Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
NIEOBECNI (1) 
Jadwiga Olejarz 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR II/7/2024 została przyjęta przez 
Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Stowarzyszeniu 
„Lubuskie Trójmiasto”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna przy 13 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Stowarzyszeniu „Lubuskie 
Trójmiasto”. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Barbara Rogozińska-Klocek, Adam Szreder, 
Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
NIEOBECNI (1) 
Jadwiga Olejarz 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR II/8/2024 została podjęta przez 
Radę Gminy Świdnica. 
 
 

 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świdnica.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna przy 11 głosach „za”, 1 głosem „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 
się”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały.  



 
Radny Adam Szreder - Ja mam takie pytanie, bo nie widzę tutaj oceny skutków finansowych 
podjęcia tej uchwały. Więc chciałbym zapytać, jaki będzie skutek roczny finansowy przyjęcia 
tej uchwały i jaka jest podwyżka w podniesieniu do obowiązującego wynagrodzenia?  
 
Sekretarz gminy Anna Kościukiewicz - Ostatnia procedowana w poprzedniej jeszcze kadencji 
uchwała dotycząca wynagrodzenia wójta troszkę się różni od tej w tej chwili podejmowanej 
bez dodatku za wieloletnią pracę jest to różnica około 3500 zł miesięcznie. Czyli jeżeli 
przemnożymy to przez kolejne miesiące do końca roku budżetowego wychodzi odpowiednia 
kwota, która jest zabezpieczona w budżecie gminy, więc tutaj nie mówimy o jakichś 
dodatkowych kosztach, bo wynagrodzenia są zabezpieczone w budżecie gminy. Natomiast 
drugie pytanie było jakie?  
 
Radny Adam Szreder - Skutki finansowe, czyli brutto-brutto rocznie.  
 
Sekretarz gminy Anna Kościukiewicz - Jeżeli policzymy, że zostało nam 7 miesięcy 
dodatkowo do wynagrodzenia razy 3500 zł brutto plus narzuty ZUS. 
 
Radny Adam Szreder - To znaczy, jeżeli chodzi o wynagrodzenie w stosunku roku, to będzie 
to obciążenie brutto około ponad 300 000 zł, tak? Ja mówię o całkowitym wynagrodzeniu, bo 
to jest prawie 20 000 zł miesięcznie plus… 

Sekretarz gminy Anna Kościukiewicz - Ale Pan pyta o różnicę w stosunku do poprzedniego 
wynagrodzenia.  

Radny Adam Szreder - Czyli tak, jest 3500 zł bez dodatku stażowego. Dodatek stażowy to jest 
19%, tak? 

Sekretarz gminy Anna Kościukiewicz - To zależy od stażu pracy pani wójt. Ja w tej chwili nie 
powiem czy to jest 19 czy 18. Natomiast te koszty są zabezpieczone w budżecie gminy i to 
nie jest jakieś szczególne wynagrodzenie. Wszyscy włodarze dookoła mają podobny poziom 
wynagrodzenia. To jest uzależnione od liczby mieszkańców, tak jak przewodniczący już 
stwierdził. Poza tym proszę mieć na uwadze, że pani wójt nie powołała zastępcy i tutaj 
możemy mówić w takim razie o oszczędnościach w tym zakresie zastępcy wójta, a wszystkie 
koszty wynagrodzeń są zabezpieczone w bieżącym budżecie. 

Radny Adam Szreder - Jest to maksymalne wynagrodzenie. 

Sekretarz gminy Anna Kościukiewicz - Tak, jest to maksymalne wynagrodzenie. Mając na 
uwadze to, że pani wójt dotychczas ani w poprzedniej kadencji, ani w tej chwili nie zatrudnia 
zastępcy wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Ja mam tylko jeszcze jedno 
pytanie uzupełniające. W świetle wiadomości, które posiadamy odnośnie tych włodarzy, którzy 
są najbliżej nas, żeby daleko nie szukać, jak bardzo to wynagrodzenie jest zbliżone, tudzież jak 
bardzo odstaje od tych, które możemy zaobserwować w sąsiednich gminach? 

Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska - Pani Wójt Gminy Świdnica jako jedyna  
w poprzedniej kadencji miała najniższe wynagrodzenie. Wszyscy włodarze mieli już tutaj tych 
naszych gmin ościennych stawkę maksymalną. Zauważmy, że to mimo wszystko nie są jakieś 



wysokie koszty wynagrodzenia, patrząc na funkcję i odpowiedzialność, jaką pełni kierownik 
jednostki - wójt gminy. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący zamknął dyskusję  
i  poddał pod głosowanie, które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy  
o samorządzie gminnym. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świdnica.   
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, 
Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Barbara Rogozińska-Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, 
Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
PRZECIW (1) 
Adam Szreder 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Daniel Mazurkiewicz 
NIEOBECNI (1) 
Jadwiga Olejarz 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR II/9/2024 została przyjęta przez 
Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich  
w sołectwach Gminy Świdnica.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna przy 12 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały.  
 
Radny Adam Szreder. - Ja jeszcze może ponowię pytanie, bo nie wiem, albo nie dosłyszałem 
na komisji. Jutro ma pojawić się zarządzenie, kiedy odbędą się wybory sołtysa i rad sołeckich? 
 
Wójt Gminy Świdnica Mazurkiewicz-Kąkol - Mówiłam o najbliższych dniach, że pojawi się 
zarządzenie z terminami. Terminy podejrzewam, że będą również uwzględniały postulaty 
sołtysów. 

Radny Adam Szreder - Co to oznacza? To będzie czerwiec, lipiec, sierpień, wrzesień? 

Wójt Gminy Świdnica Mazurkiewicz-Kąkol - Nie odpowiem Panu dzisiaj na to pytanie. Dzisiaj 
Państwo macie prawo do podjęcia uchwały uprawniające mnie do tego, żebym wydała 
zarządzenie o terminie wyborów, a na pewno z każdym sołtysem będziemy się kontaktować 



indywidualnie w celu ustalenia dogodnych terminów. Na pewno pierwszym terminem to będzie 
termin miejscowości Drzonów i to na pewno będą najbliższe dni czerwca. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący zamknął dyskusję i  poddał 
pod głosowanie, które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie 
gminnym. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach 
Gminy Świdnica.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Barbara Rogozińska-Klocek, Adam Szreder, 
Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
NIEOBECNI (1) 
Jadwiga Olejarz 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR II/10/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rafał Trafała przedstawił uzasadnienie 
do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 



Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Barbara Rogozińska-Klocek, Zofia Śmiejan, 
Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI (1) 
Jadwiga Olejarz 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR II/11/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rafał Trafała przedstawił uzasadnienie do 
projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna przy 13 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Barbara Rogozińska-Klocek, Adam Szreder, 
Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
NIEOBECNI (1) 
Jadwiga Olejarz 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR II/12/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 



Ad 15. Zamknięcie obrad. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Świdnica zamknął obrady drugiej sesji Rady Gminy. 

 

Protokołowała:                                                                               Przewodniczył: 

Anna Równicka                                                                           Tomasz Marczewski 

 
 

 


